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Protokół nr 20 

z obrad dwudziestej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych w dniu 28.04.2020r. 

 

 

Posiedzenie odbyło się w Centrum Aktywności Seniora przy ulicy Mickiewicza 22B  

w Więcborku. 

Sesja trwała od godz. 14:00 – do godz. 15:45. 

Obradom przewodniczyła p. Anna Łańska – Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

Przed przystąpieniem do realizacji porządku obrad Przewodnicząca RM poinformowała, 

że zgodnie z ustawą która weszła w życie z dniem 2 marca 2020r. oraz 16 kwietnia 2020r. 

dotycząca COVID – 19 jednostki samorządu terytorialnego mogą zwoływać i odbywać 

obrady, sesje, posiedzenia, zgromadzenia i inne formy działania właściwe dla tych organów  

oraz podejmować rozstrzygnięcia z wykorzystaniem środków porozumiewania się na 

odległość lub korespondencyjnie, czyli wykorzystywać tzw. zdalny tryb obradowania. 

Rozwiązanie to przewiduje również § 46 ust. 2 Statutu Gminy Więcbork 2., który brzmi: 

„W przypadku gdy przeprowadzenie głosowania w sposób określony w ust. 1 nie jest 

możliwe z przyczyn technicznych przeprowadza się głosowanie imienne, polegające na 

odczytaniu przez przewodniczącego obrad imion i nazwisk radnych w kolejności 

alfabetycznej oraz ustnym podaniu przez radnego wyniku głosowania „za”, „przeciw” lub 

„wstrzymuję się”. 

 

Sesja odbywała się w formie online. Na Sali Centrum Aktywności Seniora obecnych było 

pięciu radnych oraz osoby z obsługi techniczno-administracyjnej w liczbie dozwolonej 

przepisami prawa w stosunku do kubatury pomieszczenia w związku z obostrzeniami 

związanymi z COVID – 19. 

Obrady odbywały się w 40 min. blokach. Po każdym bloku następowała 5-10 min 

przerwa, po której następowało ponowne zalogowanie się do systemu i połączenie z salą 

obrad. 

 

Sesja była nagrywana i transmitowana online /obraz i dźwięk/ przez „TV Krajna” na 

stronie internetowej Gminy Więcbork i zostanie udostępniona w formie linku w 

Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Więcbork. Nagrania będą przechowywane 

przez okres niezbędny do wypełnienia odpowiednich przepisów ustawowych.  

 

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 15 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym /Dz. U. z 2019r. 

poz.506/ 

 

 

Spoza składu Rady w sesji uczestniczyli: 
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1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Więcborku       - Tomasz Siekierka 

 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XIX sesji Rady Miejskiej w Więcborku. 

5. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

7. Interpelacje radnych i zapytania radnych. 

8. Ocena zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej  

i demograficznej za 2019r. i sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Więcborku za 2019r. 

9. Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XIV/90/19 Rady Miejskiej w Więcborku  

z dnia 30 października 2019r. w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Więcbork. 

10. Przyjęcie uchwały w sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie Gminy Więcbork. 

11. Przyjęcie uchwały w sprawie utworzenia miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do 

kąpieli na plaży przy Jeziorze Konicznym w miejscowości Lubcza. 

12. Przyjęcie uchwały w sprawie zgody na zwiększenie kapitału zakładowego Zakładu 

Gospodarki Komunalnej Spółki z o. o. z siedzibą w Więcborku. 

13. Przyjęcie uchwały w sprawie przedłużenia terminu płatności rat podatku od 

nieruchomości. 

14. Wolne wnioski i informacje. 

15. Zakończenie. 

 

Do porządku obrad nie wniesiono zmian 

Ad.4  Przewodnicząca RM p. Anna Łańska poinformowała, że protokół z XIX sesji został 

napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. Zapytała, czy ewentualnie ktoś  

z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokół 

pod głosowanie. 

Obecnych 15 radnych 

Za przyjęciem głosowało - 15 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 
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Ad.5 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

 

27.02.2020 – udział w zebraniu sprawozdawczym sołectw: Zgniłka i Jeleń. 

 

28.02.2020r. – udział w pracach Rady Decyzyjnej Lokalnej Grupy Działania „Nasza Krajna  

i Pałuki” w Sępólnie Krajeńskim. W tym samym dniu Burmistrz Więcborka uczestniczył  

w zebraniu sprawozdawczym sołectwa Witunia. 

 

02.03.2020r. – udział w posiedzeniu Konwentu Burmistrzów województwa kujawsko-

pomorskiego. Podczas obrad został wybrany nowy Przewodniczący – Burmistrz Nakła n/N. 

tematy poruszone podczas Konwentu dotyczyły nowej strategii rozwoju województwa 

kujawsko-pomorskiego do roku 2030 oraz aktualnej sytuacji związanej z ASF i realizacji 

wdrażania Programu Dróg Samorządowych / miejsce: Nakło n/N./. tego dnia Burmistrz wziął 

również udział w zebraniu sprawozdawczym sołectwa Frydrychowo, a następnie Adamowo. 

 

03.03.2020r. – udział w posiedzeniu Izb Rolniczych powiatu sępoleńskiego. Temat, który 

został m.in. poruszony to środki na budowę i renowację zbiorników retencyjnych z konkursu 

ogłoszonego w roku bieżącym. Aby skorzystać ze środków trzeba dysponować pełną 

dokumentacją. Według informacji przedstawiciela Urzędu Marszałkowskiego konkurs ten 

będzie ogłaszany, co roku /miejsce: WDK Sośno/. Następnie Burmistrz wziął udział  

w zebraniu Powiatowego Zespołu ds. Zarządzania Kryzysowego, na którym omawiano 

sytuację związaną z COVID-19. 

 

04.03.2020r. – udział we mszy św. i uroczystościach pogrzebowych p. K. B. wieloletniego 

Druha OSP w Więcborku i Prezesa Polskiego Związku Emerytów Rencistów i Inwalidów 

Zarządu Koła w Więcborku. Następnie, tego dnia, Burmistrz udał się do Sępólna 

Krajeńskiego, gdzie podpisał trzy akty notarialne dotyczące sprzedaży nieruchomości 

należących do Gminy Więcbork. Poza tym w tym dniu Burmistrz wziął udział w zebraniu 

sprawozdawczym sołectwa nowy Dwór. 

 

05.03.2020r. – udział w spotkaniu podsumowującym Warsztaty „Dobry i Zły Dotyk” , które 

realizowane były w klasach I-III gminnych szkół podstawowych /miejsce: CAS  

w Więcborku/. Tego dnia Burmistrz uczestniczył w spotkaniu Powiatowego Zespołu ds. 

Zarządzania Kryzysowego, gdzie ponownie poruszano temat dotyczący COVID-19. 

 

06.03.2020r. – udział w spotkaniu Gminnego Zespołu ds. Zarządzania Kryzysowego, gdzie 

również omówiono aktualną sytuację dotycząca COVID-19. 

 

09.03.2020r. – w gabinecie Burmistrza Więcborka odbyło się spotkanie z poseł na Sejm RP  

p. Iwoną Kozłowską w sprawie umówionego na dzień 10 marca  spotkania z Marszałkiem 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Następnie burmistrz wziął udział w zebraniu 

sprawozdawczym sołectwa Górowatki oraz zebraniu sprawozdawczym sołectwa Zabartowo. 

 

10.03.2020r. – spotkanie, w którym w zastępstwie Marszałka Województwa wezwanego  

tego dnia do Wojewody Kujawsko-Pomorskiego, wzięli udział: Dyrektor Biura Marszałka  

p. Beata Sawińska, Dyrektor Departamentu Infrastruktury Drogowej p. Mirosław Graczyk, 

Naczelnik Wydziału DID Grzegorz Piątek  oraz Poseł na Sejm RP. P. Iwona Kozłowska. 

Omówione tematy dotyczyły: dalszych prac nad Studium Techniczno-Ekonomiczno- 

Środowiskowym dla obwodnicy Więcborka i konieczności remontu dróg wojewódzkich na 

terenie gminy Więcbork – m.in. drogi nr 241 wraz ze ścieżką pieszo-rowerową do Firmy 

„Gabi-Bis” do Więcborka I etap oraz remont skrzyżowania dróg nr 241 i nr 189  
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w Więcborku. Tego samego dnia Burmistrz udał się na naradę burmistrzów i wójtów 

województwa kujawsko-pomorskiego z Wojewodą Kuj. - Pom. dotyczącą zagrożenia 

rozprzestrzeniania się COVID-19 na terenie kraju i województwa kuj.-pom. po powrocie z 

narady Burmistrz uczestniczył w spotkaniu z sołtysami gminy Więcbork z okazji Dnia 

Sołtysa. 

 

11.03.2020r. – udział  w posiedzeniu Powiatowego Zespołu ds. Zarządzania Kryzysowego  

w Starostwie Powiatowym w Sępólnie Krajeńskim, a następnie  w zebraniu sprawozdawczym 

sołectwa Borzyszkowo. Tego dnia Burmistrz wziął też udział w obchodach Gminnego Dnia 

Kobiet zorganizowanych przez Zarząd Gminny Kół Gospodyń Wiejskich z terenu gminy 

Więcbork oraz złożył życzenia z okazji Dnia Kobiet Słuchaczkom Uniwersytetu Trzeciego 

Wieku. 

 

W dniu 11 marca odbyło się ostatnie z zaplanowanych zebrań sołeckich. Wszystkie 

pozostałe z uwagi na sytuację epidemiczną, zostały odwołane.  

 

12.03.2020r. – udział w konferencji prasowej samorządowców powiatu sępoleńskiego 

zwołaną w związku z sytuacją epidemiczną w kraju i powiecie i wprowadzonymi w związku 

z tym ograniczeniami /miejsce: Starostwo Powiatowe w Sępólnie Krajeńskim/ . 

 

13.03.2020r. – video-konferencja z Wojewodą Kuj.–Pom. oraz samorządowcami powiatu 

sępoleńskiego i dyrektorami miejsko-gminnych domów pomocy społecznej. Konferencja 

odbyła się dzięki uprzejmości komend powiatowych  i Komendy Wojewódzkiej Policji tj. za 

pośrednictwem udostępnionych przez nich łączy. Konferencja dotyczyła również sytuacji 

epidemicznej na terenie województwa kuj. – pom. 

 

14.03.2020r. – udział w posiedzeniu Gminnego Zespołu ds. Zarządzania Kryzysowego 

/miejsce: gabinet Burmistrza Więcborka/. 

 

18.03.2020r. – udział w video-konferencji z Wojewodą Kuj.-Pom. oraz samorządowcami 

województwa kuj.-pom. Temat – COVID-19. 

 

19.03.2020r. – udział w video-konferencji ze Starostą Powiatu Sępoleńskiego  

i samorządowcami powiatu sępoleńskiego.  

 

24.03.2020r. – udział w posiedzeniu połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: 

Budżetu i Finansów, Rolnictwa /…/ i Oświaty /…/ oraz w obradach XIX sesji RM  

w Więcborku. 

 

07.04.2020r. – udział we mszy św. pożegnalnej zmarłego Prałata Ks. Franciszka Gabora 

wieloletniego Proboszcza Parafii w Więcborku, w kościele parafialnym w Więcborku. 

 

10.04.2020r. – Burmistrz Więcborka wspólnie z Przewodniczącą RM w Więcborku p. Anną 

Łańską oraz swoim Zastępcą p. Jackiem Masztakowskim i złożyli kwiaty i znicze pod 

Pomnikiem „Orła Białego w Więcborku”. Tego dni przypadała 10 Rocznica Katastrofy 

Smoleńskiej oraz 80 Rocznica Zbrodni Katyńskiej popełnionej przez NKWD na polskich 

oficerach. 

 

28.04.2020r. – udział w połączonych Komisjach Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu /…/, 

Rolnictwa /…/ i Oświaty /…/. 
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W przedmiotowym okresie Burmistrz Więcborka odbył szereg video konferencji 

zarówno z Wojewoda Kujawsko-Pomorskim, jak również ze Starostą Powiatu 

Sępoleńskiego oraz podległymi służbami ww. W posiedzeniach Gminnego Zespołu ds. 

Zarządzania Kryzysowego udział wzięli kierownicy referatów Urzędu Miejskiego  

w Więcborku, Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku, 

Prezes Gminnego OSP i szereg innych osób. 

 

W tym punkcie obrad Burmistrz Więcborka mówił też o trudnej sytuacji, w jakiej przyszło 

funkcjonować zarówno Urzędowi Miejskiemu, jak i wszystkim jednostkom podległym 

Burmistrzowi, o konieczności zapewnienia niezbędnych środków ochronnych w celu 

właściwego zabezpieczenia pracowników oraz zmiany organizacji pracy, tak by zapewnić 

płynność przypisanych prawem zadań Gminie Więcbork. Podziękował też wszystkim 

pracownikom Urzędu Miejskiego, Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, Zakładu 

Gospodarki Komunalnej, Druhom OSP za ich odpowiedzialną postawę. Za to, że pomimo 

wielu obaw o zdrowie własne i swoich bliskich w poczuciu odpowiedzialności realizowali 

wszystkie zadania, które były i są stawiane przed nimi. Zadaniem priorytetowym jest wspólne 

zadbanie o sprawne funkcjonowanie gminy Więcbork w trosce o bezpieczny byt i w miarę 

normalne życie jej mieszkańców. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Jan Antczak złożył podziękowania od mieszkańców Runowa Krajeńskiego za 

przekazane maseczki ochronne. Ubolewał również nad cenami środków ochrony osobistej, 

jakie w obecnym czasie dyktuje rynek.  

 

Burmistrz Więcborka nawiązując do powyższego podziękował wszystkim, którzy 

zaangażowali się w szycie maseczek ochronnych oraz w dostarczenie ich do mieszkańców 

gminy Więcbork. Dziękując wymienił firmę „Gabi-Bis” i jej Prezesa p. J. J., pracowników 

Świetlicy Środowiskowej „UŚMIECH” w Więcborku  oraz Środowiskowego Domu 

Samopomocy w Więcborku i wielu innym, którzy podjęli się tych działań. 

 

Ad. 6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

/Odp. na interp. radnego J. Kabattek/ 

 

 Stosownie do § 35 Uchwały Nr XLII/354/18 rady Miejskiej w Więcborku z dnia 23 

września 2018r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Więcbork(Dz. U. Woj. Kuj. – Pom. 

poz. 491) Burmistrz Więcborka informuje, że na zabezpieczenie przejazdów na 

przepustach umiejscowionych na drogach gminnych we wskazanych przez radnego 

punktach, zostanie wykonane do końca czerwca bieżącego roku. 

 

 

 

Ad. 7 Interpelacje i zapytania radnych. 

 

1. Radny Andrzej Wenda złożył cztery interpelacje: 

 

 W związku z tym, że część rolników nie otrzymała jeszcze odszkodowania z tytułu strat 

spowodowanych ubiegłoroczną suszą, radny prosił  Burmistrza o wyjaśnienie  

w ARiMR Oddział w Sępólnie Krajeńskim, co stało się z należnymi im środkami 

pieniężnymi. 
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 Druga interpelacja dotyczyła badań, jakie Geofizyka Toruń przeprowadza na terenie 

gminy Więcbork w poszukiwaniu bogactw naturalnych. Przy okazji tych poszukiwań 

niszczone są płody rolne i drogi gminne. Radny chciał wiedzieć, kto pokryje koszty 

napraw. 

 W związku z panująca susza radny prosił o informację dotyczącą stanu hydrantów na 

terenie gminy Więcbork. 

 Radny zastanawiał się też, czy w związku z zaistniałą sytuacją epidemiczną, Gmina nie 

powinna zastanowić się nad rezygnacją z części inwestycji i przeznaczenie tych środków 

na pomoc przedsiębiorcom i podmiotom świadczącym usługi. 

 

2. Rady Mateusz Łański pytał, czy w obecnej sytuacji odbędzie się Turniej Sołectw, który 

zaplanowany był na dzień 7 czerwca 2020r. w sołectwie Witunia. 

 Rady pytał również o termin rozpoczęcia inwestycji na ulicy Runowskiej  

w Wituni. 

 

3. Radna Beata Lida pytała, jak będą przygotowane egzaminy ośmioklasistów  

z placówkach Gminy Więcbork. 

 

4. Radny Wojciech Janicki w imieniu mieszkańca Więcborka p. A. M., który jak twierdzi 

kontaktował się już z Burmistrzem Więcborka w tej sprawie, zgłosił problem 

samochodów ciężarowych, które omijają przyjętą organizacje ruchu i przejeżdżają przez 

centrum Więcborka tj. ulicami Hallera i Mickiewicza. Mieszkaniec prosi, aby jego pismo 

przekazać do Komendanta Powiatowego Policji w Sępólnie Krajeńskim z prośbą o pełną 

odpowiedź. 

 

5. Radny Jan Antczak prosił o kilka słów na temat inwestycji gazyfikacji i tego, co obecnie 

w tym zakresie jest robione.  

 

6. Radna Anna Łańska – Przewodnicząca RM zwróciła się do Burmistrza Więcborka  

o interwencję w Instytucji „Wody Polskie” Nadzór Wodny w Więcborku w sprawie 

bardzo zanieczyszczonego i niedrożnego odpływu jeziora Więcborskiego do rzeki Orla 

przy tamie. Zdaniem radnej, rosnąca tam trzcina i zanieczyszczony odpływ tamy wygląda 

nieestetycznie, a zbierające się tam zanieczyszczenia powinny być tam usuwane na 

bieżąco przez właściciela jeziora. 

 

Przewodnicząca RM ogłosiła pięciominutową przerwę techniczną w trakcie której nastąpiło 

wylogowanie się radnych z systemu/aplikacji i ponowne zalogowanie – połączenie online  

z salą obrad. 

 

Po przerwie wznowiono obrady. 
 

Ad. 8 Ocenę zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej  

i demograficznej za 2019r. i sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Więcborku za 2019r., przedstawił Dyrektor Miejsko-Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku p. Tomasz Siekierka 

 

 

Informacja stanowi Załącznik do Niniejszego Protokołu / do wglądu w biurze RM oraz 

stronie BIP Gminy Więcbork/ 
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Informacja uzupełniona została prezentacją multimedialną obrazująca działania 

MGOPS w Więcborku i podległych mu Jednostek. 

Dyrektor MGOPS wspomniał na zakończenie o przypadającym na rok 2020 trzydziestoleciu 

Jednostki, która została powołana uchwała Rady Narodowej dnia 10 kwietnia 1990r. przez ten 

czas Ośrodek bardzo się zmienił, zmienił się też zakres świadczonych usług. Korzystając  

z okazji dziękował Radnym, Burmistrzowi Więcborka, Zastępcy Burmistrza Więcborka, 

pracownikom Urzędu miejskiego wspierającym pracę OPS oraz jednostkom organizacyjny  

i instytucjom, z którymi MGOPS współpracuje, jak również organizacjom pozarządowym, 

bez których praca ich byłaby dozo trudniejsza. W szczególny sposób podziękował swoim 

współpracownikom, którzy tworzą Jednostkę. Za ich zaangażowanie w rozwój Jednostki, za 

prace na rzecz mieszkańców gminy Więcbork. Życzył im przede wszystkim zdrowia  

i satysfakcji z wykonywanej pracy, która na pewno nie należy do łatwych. 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

Radna Natasza Ksobiak stwierdziła, że praca Jednostki to przede wszystkim pewna misja  

i dla takich zdjęć uśmiechniętymi twarzami, które radni mieli okazję obejrzeć w prezentacji, 

warto w ta prace się angażować. Wielkie brawa, oby tak dalej i Wszystkiego Najlepszego  

z okazji Jubileuszu dla całej Jednostki MGOPS. 

 

Radny Jan Antczak złożył podziękowania dla całej Jednostki MGOPS za wykonywaną 

pracę. Prezentowany film najlepiej oddał, to jak bardzo ta praca jest potrzebna i jak odbierana 

przez tych do których jest adresowana. Oby tak dalej. 

 

Przewodnicząca RM powiedziała, że wielokrotnie wyrażała podziw dla pracy MGOPS. Nie 

raz wspólnie z Burmistrzem Więcborka była uczestnikiem wydarzeń organizowanych przez 

MGOPS wspólnie z Burmistrzem, a dziś dzięki przygotowanej prezentacji mogła do nich 

powrócić. Tak, jak stwierdziła to przedmówczyni, uśmiechy na twarzach uczestników 

najpełniej wyrażają opinię dla pracy MGOPS w Więcborku. Jej pozostaje jedynie życzyć, aby 

Jednostka kontynuowała dzieło, a świat będzie dzięki temu piękniejszy. 

 

Burmistrz Więcborka dołączył do podziękowań, kierując je do wszystkich pracowników 

Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku za ich zaangażowanie i za 

empatie, którą obdarzają tych wszystkich, którzy potrzebują pomocy. Praca jednostki jest 

wspaniałym potwierdzeniem tego, ze jesteśmy solidarni i potrafimy sobie nawzajem 

pomagać. 

 

Dyrektor MGOPS podziękował i zapewnił o nieprzerwanej dalszej pracy. Natomiast słowa, 

które padły przed chwila są doskonałą motywacją do działania. 

Przewodnicząca RM ogłosiła pięciominutową przerwę techniczną w trakcie której nastąpiło 

wylogowanie się radnych z systemu/aplikacji i ponowne zalogowanie – połączenie online z 

salą obrad. 

 

Po przerwie wznowiono obrady. 

 

Ad. 9 Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XIV/90/19 Rady Miejskiej w Więcborku  

z dnia 30 października 2019r. w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Więcbork omówił Kierownik Referatu UM w Więcborku p. Tomasz 

Fifielski. 
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Projekt uchwały wywołany został w związku z pismem nr PR PA 10.2020 z 07.01.2020r. 

Prokuratury Rejonowej w Tucholi w sprawie zastrzeżeń do zapisów Regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy Więcbork podjętego przez Radę Miejską w Więcborku 

w dniu 30 października 2019r. Po wprowadzeniu sugerowanych przez ww. organ zmian, 

projekt uchwały został przesłany do SANEPID-u celem zaopiniowania. Uzyskana opinia jest 

pozytywna. Poniżej wprowadzone zmiany: 

 

 § 4. otrzymuje brzmienie: "§ 4. Obowiązek uprzątnięcia błota, śniegu i lodu oraz innych 

zanieczyszczeń z chodników położonych wzdłuż nieruchomości, właściciele 

nieruchomości realizują poprzez ich niezwłoczne usuwanie w sposób niepowodujący 

zakłóceń w ruchu pieszych lub pojazdów." 

 § 5. otrzymuje brzmienie: "§ 5. Mycie pojazdów samochodowych poza myjniami 

dozwolone jest wyłącznie na własnej posesji przy użyciu środków ulegających 

biodegradacji lub czystej wody bez detergentów w sposób nieuciążliwy dla mieszkańców 

lub użytkowników nieruchomości sąsiednich oraz w sposób uniemożliwiający 

zanieczyszczenie środowiska." 

 § 6. otrzymuje brzmienie: "§ 6. Naprawy pojazdów samochodowych poza warsztatami 

naprawczymi mogą być wykonywane w obrębie własnej nieruchomości pod warunkiem, 

że nie spowodują zanieczyszczenia wód lub gleby oraz uciążliwości dla mieszkańców 

sąsiednich nieruchomości." 

 § 16. otrzymuje brzmienie: " § 16. Posiadacz psa zobowiązany jest podczas 

wyprowadzania psa na spacer do spełniania warunku panowania nad zwierzęciem  

w stopniu gwarantującym bezpieczeństwo publiczne." 

 

Opinia połączonych komisji RM: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska 

Infrastruktury Gminnej i porządku Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych – pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono 

Obecnych 15 radnych 

 

Za przyjęciem głosowało - 15 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

Ad. 10-11 Projekty uchwał dotyczące zbliżającego się sezonu turystycznego i organizacji 

kąpielisk na terenie gminy Więcbork przedstawił Zastępca Burmistrza Więcborka  

p. Jacek Masztakowski 



9 
 

 

a) uchwały w sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie Gminy Więcbork, 

Ustawa z dnia 20 lipca 2017 r. Prawo wodne w art. 37 stanowi, że Rada określa, w drodze 

uchwały będącej aktem prawa miejscowego, corocznie do dnia 20 maja sezon kąpielowy, 

który obejmuje okres między 1 czerwca a 30 września oraz corocznie do dnia 20 maja wykaz 

kąpielisk na terenie gminy lub na polskich obszarach morskich przyległych do danej gminy. 

Organizator kąpieliska jest obowiązany do dnia 31 grudnia roku poprzedzającego sezon  

kąpielowy, w którym kąpielisko ma być otwarte, przekazać wójtowi, burmistrzowi lub 

prezydentowi miasta wniosek o umieszczenie w wykazie kąpielisk.  

Wniosek powinien zawierać informacje zgodnie z art. 37 ust.4 i 5. Kompletny wniosek 

dotyczący kąpieliska złożył Urząd Miejski w Więcborku.  Zgodnie z art. 37 Prawa wodnego 

przekazano do zaopiniowania projekt uchwały Wodom Polskim, właścicielowi wód oraz 

właściwemu organowi Inspekcji Ochrony Środowiska i powiatowemu inspektorowi 

sanitarnemu. Projekt został zaopiniowany pozytywnie. 

Burmistrz Więcborka poprzez obwieszczenie przedstawił do publicznej wiadomości projekt 

uchwały na stronie internetowej http://mst-wiecbork.rbip.mojregion.info/projekt-uchwaly-w-

sprawie-okreslenia-wykazu-kapielisk-na-terenie-gminy-wiecbork-2/ oraz na tablicy ogłoszeń 

Urzędu Miejskiego w Więcborku. Do dnia 21 lutego 2020 r. nie wpłynęły żadne wnioski. 

W roku 2020 określa się sezon kąpielowy na terenie Gminy Więcbork na okres od                  

27 czerwca 2020 r. do 31 sierpnia 2020 r. 

Opinia połączonych komisji RM: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska 

Infrastruktury Gminnej i porządku Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych – pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono 

Obecnych 15 radnych 

 

Za przyjęciem głosowało - 15 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

b) w sprawie utworzenia miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli na plaży przy 

Jeziorze Konicznym w miejscowości Lubcza.  

 

 

Ustawa z dnia 20 lipca 2017 r. Prawo wodne w art. 37 stanowi, że w przypadku gdy nie jest 

uzasadnione utworzenie kąpieliska, rada gminy może wyrazić, w drodze uchwały będącej 

aktem prawa miejscowego, zgodę na utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do 

kąpieli, funkcjonującego przez okres nie dłuższy niż 30 dni w roku kalendarzowym, 

określając sezon kąpielowy dla miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli. 

http://mst-wiecbork.rbip.mojregion.info/projekt-uchwaly-w-sprawie-okreslenia-wykazu-kapielisk-na-terenie-gminy-wiecbork-2/
http://mst-wiecbork.rbip.mojregion.info/projekt-uchwaly-w-sprawie-okreslenia-wykazu-kapielisk-na-terenie-gminy-wiecbork-2/
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Organizator miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli, w terminie nie krótszym niż 

30 dni przed planowanym otwarciem miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli, 

przekazuje wójtowi, burmistrzowi lub prezydentowi miasta wniosek o wyrażenie zgody na 

utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli.  

Wniosek złożył Urząd Miejski w Więcborku, który będzie organizatorem miejsca 

okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli. Ze względu, iż na plaży w Lubczy w czasie 

weekendów występuje zwiększona liczba kąpiących się osób, a położenie oraz dostępność nie 

uzasadniają tworzenia w tym miejscu kąpieliska, dlatego też z uwagi na dotychczasową 

praktykę słusznym wydaje się utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do 

kąpieli. 

 

Opinia połączonych komisji RM: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska 

Infrastruktury Gminnej i porządku Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych – pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono 

Obecnych 15 radnych 

 

Za przyjęciem głosowało - 15 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

Ad. 12-13 Projekty uchwał finansowych Gminy Więcbork przedłożyła Skarbnik Gminy 

Więcbork p. Alina Kruk. 

 

 

 

a) w sprawie zgody na zwiększenie kapitału zakładowego Zakładu Gospodarki Komunalnej 

Spółki z o. o. z siedzibą w Więcborku. 

 

Projekt tej uchwały jest wypadkowa tego, co już zostało przyjęte w budżecie Gminy 

Więcbork na rok 2020. W dziale 010 § 601 została zaplanowana kwota 150.000,00 zł na 

zwiększenie udziału dla ZGK. Zgodnie z planem środki te mają zostać przeznaczone na 

budowę wodociągu we wsi Witunia. 

 

Opinia połączonych komisji RM: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska 

Infrastruktury Gminnej i porządku Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych – pozytywna. 

 

Pytań nie było 

Obecnych 15 radnych 
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Za przyjęciem głosowało - 15 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

 

b) w sprawie przedłużenia terminu płatności rat podatku od nieruchomości. 

 

Na mocy rozporządzenia ministra Zdrowia z dnia 13 marca 2020r. w sprawie ogłoszenia na 

obszarze Rzeczypospolitej Polskiej stanu zagrożenia epidemicznego od dnia 14 marca 2020r. 

ogłoszono na obszarze Rzeczypospolitej Polskiej stan zagrożenia epidemicznego w związku z 

zakażeniami wirusem SARS-coV-2. Następnie rozporządzeniem Ministra Zdrowia z dnia 209 

marca 2020r. w sprawie ogłoszenia na obszarze Rzeczypospolitej Polskiej stanu epidemii, na 

terenie kraju wprowadzono stan epidemii. Wprowadzenie stanu zagrożenia epidemicznego 

oraz stanu epidemii spowodowało liczne ograniczenia w prowadzeniu działalności 

gospodarczej dla wielu przedsiębiorców , którzy odnotowali znaczny spadek dochodów oraz 

płynności finansowej. Co więcej, wprowadzone przez Rade Ministrów określone ograniczenia 

, nakazy i zakazy w związku z wystąpieniem stanu epidemii, bezpośrednio ograniczają  

wykonywanie działalności gospodarczej wielu przedsiębiorcom w związku z zakażeniami 

wirusem SARS-CoV-2. Ponadto, w związku z obecną sytuacją w Polsce  i na świecie, skutki 

wprowadzenia stanu zagrożenia epidemicznego oraz stanu epidemii odczuwalne są także 

szeroko w pozostałych gałęziach gospodarki. W związku z powyższym, w celu złagodzenia 

społeczno-gospodarczych skutków związanych z zakażeniami wirusem SARS-CoV-2 na 

terenie gminy Więcbork podjęcie przedmiotowej uchwały jest uzasadnione. 

 

Opinia połączonych komisji RM: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska 

Infrastruktury Gminnej i porządku Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych – pozytywna. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych 

 

Obecnych 15 radnych 

 

Za przyjęciem głosowało - 15 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 
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Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

Ad. 14 Wolne wnioski i informacje. 

Przewodnicząca RM przypomniała radnym o obowiązujących terminach złożenia 

oświadczenia majątkowego.  

Radny Stanisław Wegner powrócił do kwestii przejazdów samochodów ciężarowych przez 

ulicę Hallera i zablokowanej przez samochody ul. Parkowej i Strzeleckiej. Radny mówił, że 

policja oczekuje od samorządu wsparcia – dofinansowania do zakupu samochodów itp., 

a kompletnie ignoruje składane do nich wnioski i prośby dotyczące pilniejszego 

monitorowania pewnych zauważonych przez mieszkańców nieprawidłowości i odpowiedniej 

na nie reakcji.  

Radny Jacek Kabattek pytał o organizację posiedzenia Komisji Rewizyjnej w związku  

z podjęciem w miesiącu maju tematu absolutorium. 

Przewodnicząca RM wyjaśniła, że jeżeli temat ten będzie realizowany w maju, to 

posiedzenie może odbyć się stacjonarnie w Sali Centrum Aktywności Seniora. Powierzchnia 

sali w związku z obostrzeniami i aktualnymi przepisami w tym zakresie, pozwala na obecność 

ośmiu osób. Skład Komisji Rewizyjnej liczy pięć osób, więc uwzględniając obecność 

Burmistrza Więcborka oraz Skarbnik Gminy Więcbork i protokolanta tj. osób niezbędnych do 

odbycia posiedzenia w przedmiotowym zakresie, grupa liczyć będzie przepisowe osiem osób. 

Co do sesji, to w maju prawdopodobnie odbędą się dwie sesje. Pierwsza podejmie tematykę, 

które nie zrealizowano w poprzednich miesiącach z uwagi na wprowadzone w związku  

z pandemią ograniczenia, na drugiej przyjęty zostanie raport o stanie Gminy i absolutorium.  

Jeżeli nie zmienią się dotychczas obowiązujące przepisy – obostrzenia, co do odbywania 

spotkań w szerszym gronie, forma sesji będzie taka, jak ta obecnie przeprowadzana tj. online 

za pośrednictwem aplikacji ZOOM. Jak widać dość sprawnie i bez problemów pozwala ona 

przeprowadzić obrady.  

Burmistrz Więcborka przyznał, że oczywiście pamięta rozmowy z radnym Wegnerem  

w wywołanym temacie i zapewnił, że miały one przełożenie na interwencje w sprawie 

zarówno u Komendanta Policji w Sępólnie Krajeńskim, jak i u Kierownika Posterunku Policji 

w Więcborku. Odnosząc się przy tej okazji do interpelacji radnego Wojciecha Janickiego 

Burmistrz wskazał, że dnia  4 lutego do Urzędu Miejskiego i jego jako adresata, wpłynęło 

pismo mieszkańca p. A. M., które również podnosiło problematykę przejazdów samochodów 

ciężarowych przez miasto, co jest niezgodne z obowiązującą organizacją ruchu. To pismo  

w dniu 12 lutego br. zostało przekazane do Komendanta Powiatowego Policji w Sępólnie 

Krajeńskim, ale niestety do dnia dzisiejszego ani Urząd miejski, ani p. A. M. odpowiedzi  

w tej sprawie. Niemniej Burmistrz zapewnił, że nadal będzie kontaktował się  

z Komendantem. Ciężko znaleźć argumenty dla takiego działania, albo zaniechania działania 

Policji, skoro jako właściwa służba jest powołana do reagowania na podobne 

nieprawidłowości. 

Radny Mateusz Łański pytał, czy Burmistrz mógł już na bieżącej sesji udzielić mu 

odpowiedzi na pytanie dotyczące rozpoczęcia prac na ul. Runowskiej w Wituni. 

Burmistrz Więcborka stwierdził, że trudno odpowiedzieć mu na pytanie, kiedy rozpoczną 

się prace ale na pewno może powiedzieć, że został ogłoszony przetarg na wykonanie tych 
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prac. Termin składania ofert mija 12 maja br. i tego dnia nastąpi otwarcie ofert. Wiadomo, że 

cała weryfikacja złożonych dokumentów trwa określony czas, ale mniej więcej około 

miesiąca od tej daty można spodziewać się ostatecznego rozstrzygnięcia. Jeżeli wpłyną oferty 

nie przekraczające zabezpieczonych w budżecie środków i będzie można rozstrzygnąć  

i podpisać przetarg. Liczy na to, że do końca czerwca umowa z wykonawcą zostanie 

podpisana   i w tym też czasie nastąpi przekazanie placu budowy. Jeżeli chodzi o Turniej 

sołectw, to póki co wszystko na dzień dzisiejszy przemawia za tym, że nie będzie on mógł się 

odbyć. Niemniej sytuacja jest  dynamiczna i trudno ostatecznie wyrokować, co do tego, czy 

na pewno się nie odbędzie. 

Kontynuując Burmistrz przekazał radnym kilka według niego istotnych informacji. Zaczął 

od odniesienia się do interpelacji radnego Andrzeja Wendy w kwestii rezygnacji z części 

inwestycji na rzecz pomocy przedsiębiorcom. W tej materii Burmistrz stał na stanowisku, że 

jest możliwość zrealizowania zaplanowanych inwestycji, szczególnie biorąc pod uwagę fakt, 

iż większość z nich jest od wielu lat oczekiwana przez mieszkańców gminy Więcbork. Część  

z nich jest również współfinansowana ze środków zewnętrznych w ramach RPO, środków na 

rewitalizację oraz środków z Funduszu Dróg Samorządowych, na które jest już decyzja. 

Rezygnacja z tych inwestycji, jest równoznaczna z rezygnacja ze środków zewnętrznych, a to 

z kolei oznacza, że w przyszłości te inwestycje w całości ze środków własnych musiałaby 

zrealizować Gmina Więcbork. Na dzień dzisiejszy jest już rozstrzygnięcie przetargu na 

przebudowę i rozbudowę oraz zmianę sposobu użytkowania budynku kościoła na ul. 

Rybackiej w Więcborku, na Centrum Aktywności Lokalnej. Został już wyłoniony 

wykonawca tj. Przedsiębiorstwo Budowlane „Inż.-Tech” z Sępólna Krajeńskiego. Termin 

wykonania prac do 15 grudnia 2020r. Rozstrzygnięty został też przetarg na remont drogi – 

kolejnego etapu ul. Dworcowej. Na zadnie wpłynęło sześć ofert. Najniższa oferta na kwotę 

131.000,00 zł niestety  musiał zostać odrzucona z uwagi na zbyt późne wpłynięcie wadium. 

Następna z ofert złożona przez Firmę „POL- DRÓG” na kwotę w zaokrągleniu 150.000,00 zł. 

po otwarciu ofert jest również inwestycja dotycząca remontu ul. Słonecznej w Więcborku. 

Wpłynęło siedem ofert, najniższa opiewa na kwotę 194.000,00 zł. Budowa sieci kanalizacji 

deszczowej we wsi Runowo – wpłynęło jedenaście ofert, najniższa opiewa na 129.000,00 zł. 

W tej chwili, jak wspomniał powyżej, oczekuje się na składanie ofert związanych  

z wykonaniem ul. Runowskiej w Wituni.  

Na tym obrady zakończono 

Przewodnicząca Rady Miejskiej słowami „zamykam obrady dwudziestej sesji Rady 

Miejskiej w Więcborku” zamknęła obrady. 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

                                                                w Więcborku 

 

                                                            /-/        mgr Anna Łańska 

 

 

 

 


